
   
 

4. januar 2024 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvilke virksomheder og organisationer har leveret baggrundsinformationer til det forslag til 

fiskerilov, der pt. er i høring? 

a. Har andre end embedsmænd i i Fiskeridepartementet indgået i udarbejdelsen af tekst til 

forslaget inklusiv bemærkninger med videre? 

 

2. Er Naalakkersuisut enig med Demokraatit i, at fiskeriet herhjemme bør være så effektivt og 

indbringende som muligt? 

a. Hvordan mener Naalakkersuisut, at forslaget til fiskerilov fremmer et effektivt og 

indbringende fiskeri? 

 

3. Hvis forslaget til fiskerilov bliver vedtaget i sin nuværende form, så vil Polar Seafood Greenland 

miste et stort antal kvoter. Har Naalakkersuisut i den forbindelse indhentet tal fra Polar Seafood 

Greenland, der viser konsekvenserne og effekterne heraf for såvel virksomheden som for 

samfundet? 

a. I afkræftende fald; hvorfor ikke? 

 

4. Royal Greenland A/S bliver generelt undtaget for en række af de tiltag, som lovforslaget vil 

indføre. Hvad er årsagen hertil? 

a. Det virker ligeledes til, at Royal Greenland A/S gives en række fordele frem for andre 

selskaber i lovforslaget. Hvad er årsagen hertil? 

 

5. Anser Naalakkersuisut Royal Greenland A/S som en integreret del af den offentlige økonomi? 

a. Flere steder i lovforslaget nævnes “det offentlige” og/eller “den offentlige økonomi” med 

henvisning til Royal Greenland A/S og Selvstyret. Hvorfor indgår bekymringer og 

betragtninger omkring kommunernes økonomi ikke som en del heraf? 

 

6. I hvor høj grad har Naalakkersuisut taget udgangspunkt i Fiskerikommissionens beregninger og 

analyser i udarbejdelsen af forslaget til fiskerililov? 

 

7. Lovforslaget åbner op for, at grønlandske pensionskasser kan investere i og eje kvoter. Har 

Naalakkersuisut i den forbindelse undersøgt pensionsselskabernes kapacitet, samt hvorvidt det 

er realistisk for pensionsselskaberne at rejse den nødvendige kapital? 

 

8. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 



   
 

(Medlem af Inatsisartut Jens-Frederik Nielsen, Demokraatit) 

 

Begrundelse 

Det er positivt, at Naalakkersuisut langt om længe har formået at sende et forslag til ny fiskerilov i offentlig 

høring. 

 

Fra Demokraatits side er vi klar over, at det nu fremlagte forslag med stor sandsynlighed vil blive ændret på 

en række punkter forinden fremlæggelsen for Inatsisartut. Dette med baggrund i de høringssvar, som må 

forventes at indkomme. 

 

Alligevel tillader vi os allerede nu at fremsende disse spørgsmål, da vi ønsker, at processen henimod en ny 

fiskerilov bliver så åben og transparent som overhovedet muligt. Vi finder det yderst interessant, hvilke 

tanker Naalakkersuisut har gjort sig i forbindelse med udarbejdelsen af forslaget. 

  

Jeg ser frem til at modtage svar på mine spørgsmål inden for en frist på 10 arbejdsdage. 


